



الرؤية



تمكين الاقتصاد غير النفطي السعودي في الأسواق العالمية.

الرسالة

الحالية والجديدة.

نمكِّن الصادرات السعودية غير النفطية من الوصول للأسواق العالمية من خلال سد الفجوات التمويلية وتقليص مخاطر التصدير.

استراتيجية البنك



تعظيم الأثر الاقتصادي لأنشطتنا وزيادة كثافة تمويل الصادرات السعودية غير النفطية.



تمكين العملاء والمؤسسات المالية من إجراء عمليّات التصدير من خلال توفير المنتجات والخدمات المناسبة لهم وبناء الشراكات الفعّالة.



وزيادة الكفاءة والفعالية، وأن نكون منظمة تتمحور حول العميل. الحفاظ على الموارد وإدارتها من جذب وتطوير الكفاءات المشيعة ملاتحظ من أثنات الكفاءات البشرية والتوظيف الأمثل للتقنيات

التحسين المستمر في العمليّات والشفافية



تحقيق الاستدامة المالية، وذلك لنتمكن من الاستمرار في دعم المصدرين السعوديين



منتحات التمويل



خط التمويل المحلى: شراكات واتفاقيات مع المؤسسات المالية المحلية؛ لتقديم حلول ائتمانية تَمكِّن المصدِّر المحلى، والتي تسهم بدورها في تعزيز وتنمية الصادرات المحلية للَّأسواق العالمية.



خط التمويل الدولى: اتفاقية تُوَقّع بين بنك التصدير والاستيراد السعودي والمؤسسات المالية الدولية لتمكين المستوردين من الحصول على تمويل لاستيراد المنتجات السعودية



تمويل رأس المال العامل: تسهيلات تلبى الاحتياجات قصيرة الأجل ذات العلاقة بالتصدير، مما يُعزز نمو الصادرات المحلية.



التمويل الهيكلي المنظم للمشاريع الدولية: تسهيلات متوسطة إلى طُويلة الأجلِّ: تساهم في تمكين المصدر المحلي مـن تنفيذ المشاريع الدوليـة المتضمنة أو المولدة لمواد أو خدمات وطنية.



تمويل المشتري الدولي: تسهيلات تمكِّن المشترى الدولي من استيراد سلع وخدمات محلية او لتوريد منتجات وخدمات لمشاريع دوليةً تتضمن صادرات محلية.



خطاب الضمان: إصدار خطابات الضمان للمصدر لدعم العطاءات الدولية وتنفيذ المشاريع الدولية (الأدوات المصرفية المتاحة: ضمان العطاء، وسند الدفع المسبق، وضمان الأداء، وسند الضمان).



تمويل ما قبل التصدير: تمويل قصير المدة يمتد ليشمل الشركات بموجب أوامر الشراء المؤكدة لشراء مدخلات الإنتاج المطلوبة محليًا ودوليًا (مثل المواد الخام والتعبئة والتغليف وما إلى ذلك).



الخصم: سيولة نقدية قصيرة المدة تغطى فجوة التدفقات النقديـة للمصدر مـا بيـن فتـرة عمليـات التصديـر إلى حيـن موعـد

تمويل سلسلة التوريد: تسهيلات قصيرة الأجل للشركات



المعتمدة على الصادرات، مع العمل على إدارة المدفوعات المعقدة وشروط الدفع الممتدة للحسابات الدائنة لسلاسل التوريد.



تمويل الاستيراد: تسهيلات تمكِّن المصدر من شراء المواد الخام ومدخلات الإنتاج (بالجملة) من الموردين لإستخدامها في خطوط الإنتاج من اجل أنشطة التصدير.

منتجات التأمين



وثيقة تأمين ائتمان الصادرات: حلول تأمينية تغطي محفظة المصدر ضدّ مخاطرٌ عدم السّداد سوّاغٌ من ّالمَشترينٌ أو البنوكُ. مما يسهم في خفض مخاطر عدم السداد.



وثيقة تأمين تعزيز الاعتمادات المستندية: تقدم للمؤسسات المالية المحلية لتعزيز الاعتمادات المستندية الواردة من البنوك الأجنبية، وتستهل وصَـّول الصادرات المحلية للأسـّواق العالميـةُ.



تأمين تمويل المشترى للمؤسسات المالية المحلية والدولية: تغطّية مخاطر عدم سداد المستوردين،





Vision



We empower the Saudi non-oil economy in global markets.

Mission



We enable Saudi exports to reach global markets by bridging financing gaps and mitigating export risks.

Bank's Strategy



Maximizing the economic impact of our initiatives and bolstering support for exports from non-traditional economic sectors in Saudi Arabia



Empowering customers and financial institutions to seamlessly engage in export activities through tailored products, services, and effective partnerships.



Ensuring long-term financial sustainability to provide enduring support for Saudi exporters.



Streamlining operations, enhancing transparency, and maximizing efficiency and effectiveness for an optimized customer experience.



Fostering our workforce and leveraging technology to maintain our status as an employer of choice while enhancing operational capabilities.

Financial Products



Domestic Line of Credit: Cultivate partnerships with local financial institutions to deliver credit solutions, empowering local exporters and driving global export development.



International Line of Credit: An agreement signed between the Saudi EXIM Bank and international financial institutions to enable importers to obtain financing to import Saudi products.



Working Capital Financing: Short-term export-related facilities that enhance the growth of local exports.



Structured Financing for International Projects: Medium to long-term tailored loans financing exporters' execution of international export-generating projects or projects with procurement from Saudi Arabia (e.g. EPC contracts)



Buyer's Credit: Short to medium-term revolving facilities provided to international buyers of Saudi goods/ services against confirmed export orders.



Letter of Guarantee: Issuance of Letters of Guarantees to exporters to support their international bids and international project execution (banking instruments available: bid bond, advanced payment bond, performance guarantee, warranty bond and retention bond)



Pre-Export Financing: Short-term revolving facilities extended to companies against confirmed purchase orders to purchase required production inputs locally/ internationally (e.g. raw materials, packaging, etc.)



Discounting: Short-term revolving facilities providing liquidity to exporters against export receivables by reducing payment terms



Supply Chain Financing: Short-term revolving facilities extended to large export-oriented companies to assist in managing the payment of account payables to their complex supply chains and extending payment terms .



Import Finance: Import Finance product provides financing for the purchases of raw materials and intermediate inputs (In-Bulk) from International Suppliers directly to be used in the production lines for the sake of exports.

Insurance Products



Export Credit Insurance Policy: A credit insurance policy that covers the Saudi exporter against the risks of non-payment of the international buyer or Bank resulting from commercial or political risks.



Letter of Credit Confirmation Insurance Policy: Insurance policy between Saudi EXIM and local commercial banks/ financial institutions to protect them against the risk of non-payment of Letter of Credit (LC) issued by the importer's bank.



Buyer's Credit Insurance Policy: A product that covers banks and financial institutions against the risks of non-payment by importers, contributing to the global competitiveness of local products.

